
Protokół Nr XXVIII/09 

z XXVIII sesji Rady Gminy Lipno 

odbytej w dniu 10 listopada  2009 roku 

 

Dnia 10 listopada 2009 roku o godz. 14-tej w Zespole Szkół w Radomicach odbyła się 
XXVIII sesja Rady Gminy Lipno. 

 

Obecni na sesji według załączonej listy obecności. 

Ponadto w sesji udział wzięli: Wójt Gminy Lipno – Pan Andrzej Piotr Szychulski, Skarbnik 
Gminy – Pani Adela Wiśniewska, Radca Prawny – Pan Józef Jesionowski, Sekretarz – Pan 
Andrzej Rozen, Kierownik ROR - Pani Anna Kwiatkowska, Kierownik RGK – Pan Grzegorz 
Koszczka, Kierownik SAPO – Pan Kazimierz Mątowski.  

Ad. pkt 1 a 

Otwarcia obrad XXVIII sesji Rady Gminy Lipno dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Lipno – Pan Bohdan Nowak, który na wstępie powitał wszystkich obecnych, jednocześnie 
stwierdzając, że na stan 15 Radnych, w sesji udział bierze 14 Radnych, a zatem Rada jest 
władna do podejmowania prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

Ad. pkt 1 b 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad. 

1. Sprawy organizacyjne: 
a/ otwarcie sesji 
b/ przyjęcie porządku obrad 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
d/ sprawozdanie Wójta z działalności od czasu poprzedniej sesji i z wykonania  uchwał. 
2.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2010 rok i zwolnień 

w tym podatku, 
b/ określenia stawek podatku od nieruchomości na rok 2010, 
c/ wprowadzenia opłaty od posiadania psów i zwolnień w tej opłacie, 
d/ wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości, 
e/ zmiany budżetu Gminy Lipno na 2009 rok, 
 
3. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy w roku szkolnym 2008/2009. 
 
4. Składanie interpelacji. 
5. Wolne wnioski i zapytania. 
6. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
7. Zakończenie obrad  XXVIII sesji Rady Gminy Lipno.                                       
 

 



 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy są  jakieś uwagi, bądź propozycje zmian 
do przedstawionego  porządku obrad.  Nie było. 
 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie cały proponowany porządek obrad. 

1. Sprawy organizacyjne: 
a/ otwarcie sesji 
b/ przyjęcie porządku obrad 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
d/ sprawozdanie Wójta z działalności od czasu poprzedniej sesji i z wykonania  uchwał. 
2.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2010 rok i zwolnień 

w tym podatku, 
b/ określenia stawek podatku od nieruchomości na rok 2010, 
c/ wprowadzenia opłaty od posiadania psów i zwolnień w tej opłacie, 
d/ wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości, 
e/ zmiany budżetu Gminy Lipno na 2009 rok, 
 
3. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy w roku szkolnym 2008/2009. 
 
4. Składanie interpelacji. 
5. Wolne wnioski i zapytania. 
6. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
7. Zakończenie obrad  XXVIII sesji Rady Gminy Lipno.    
                                    
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli proponowany porządek obrad. 

Ad. pkt 1 c 

Protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu na stanowisku ds. Rady- zapoznanie się 
z jego treścią było udostępnione, wobec czego został jednogłośnie przyjęty bez czytania 

Ad. pkt 1 d 

Wójt Gminy Pan Andrzej Piotr Szychulski – przedstawił sprawozdanie z działalności od 
czasu poprzedniej sesji – informacja w załączeniu. 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno-  zwrócił się z zapytaniem czy są pytania do Pana 
Wójta. 

Pytań nie było. 

 
 
 
 
 
 

 



Ad. pkt 2 a 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno nadmienił, że przystępuje do kolejnego punktu – 
podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na 2009 rok i zwolnień w tym podatku. 

 

Radca Prawny nadmienił, że jak co roku z uwagi na konstruowanie budżetu na rok kolejny 
ustalane są dochody własne gminy. Tymi dochodami są między innymi podatki przysługujące 
gminie, to jest podatek od środków transportowych, podatek od nieruchomości, podatek rolny 
oraz od posiadani psów. 

Jeżeli chodzi o uchwałę od środków transportowych, Radca Prawny wyjaśnił, że ona zbliżona 
jest w swojej treści do uchwał z lat poprzednich, przy czym są pewne istotne zmiany 
wprowadzone, a wynikające z zaleceń Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów, które  
określają jakie zwolnienia albo obniżenia stawek są tzw. pomocą publiczną. W związku z tym 
te wszystkie rzeczy, które mogłyby stanowić pomoc publiczną dla przedsiębiorców, zostały z 
tej uchwały usunięte. Usunięto podział stawek podatku ze względu na rocznik pojazdu, 
dotyczy to pozycji; w pozostałych pozycjach jest identycznie jak w latach ubiegłych, jest 
podział według wymagań przepisów. Radca przypomniał, że aby ta uchwała nie mogła być 
zakwestionowana, to trzeba uwzględnić szereg czynników,  po pierwsze w poszczególnych 
kategoriach i podgrupach nie można przekroczyć maksymalnych kwot podatku od środków 
transportowych; nie można także zmniejszyć poniżej minimów, które wynikają dla poszczególnych 
kategorii z Zarządzenia Ministra Komunikacji. 

Jeżeli chodzi o zmiany stawek kwotowych tegoż podatku, to są one wyższe w granicach 4%. Nie 
udało się zrobić 4% we wszystkich pozycjach, więc będą sytuacje, gdzie stawka będzie podwyższona 
o 3,5%, ale będą również sytuacje, że stawka podatku będzie podwyższona o 5,5%. 

Radca dodał, że wszystkie projekty uchwał, które dotyczą podatków przedłożone zostały do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej, gdzie opiekun naszej Gminy wstępnie je przeanalizował, czy są 
zgodne pod względem prawnym i czy nie ma jakichś błędów. 

Wszystkie z nich zostały zaakceptowane przez RIO. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tym temacie. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXVII/145/09 w sprawie określenia 
stawek podatku od środków transportowych na 2010 rok i zwolnień w tym podatku i poddał go pod 
głosowanie.   

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 



Ad. pkt 2 b 

 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do punktu – podjecie uchwały w 
sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na rok 2010. 

 

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały, przedstawiając stawki podatku proponowane na 
rok 2010, stawki obowiązujące na terenie naszej Gminy w 2009 roku, stawki ustawowe na 
2010 rok . 

1. Od gruntów: 

     a/ związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na      

         sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków  

- 0,38 zł od 1 m² powierzchni  
- stawki obowiązujące w 2009 r. – 0,37 
- górne stawki ustawowe na 2010 r. – 0,77 
 

     b/ pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni 

         wodnych                                                       

      - 4,04zł od 1 ha powierzchni 

     stawki obowiązujące w 2009 r. – 3,90 

- górne stawki ustawowe na 2010 r. – 4,04 
 

     c/  pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej  

          działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego  

- 0,20 zł od 1 m² powierzchni 
- stawki obowiązujące w 2009 r. – 0,19 
- górne stawki ustawowe na 2010 r. – 0,39 

 

2.  Od budynków lub ich części : 

      a/ mieszkalnych                                               

- 0,47 zł od 1m² powierzchni 
- stawki obowiązujące w 2009 r. – 0,45 
- górne stawki ustawowe na 2010 r. – 0,65 
 

 



      b/ związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków  

          mieszkalnych lub ich  części zajętych na prowadzenie działalności  

          gospodarczej                                

    -    17,50 zł od 1m² powierzchni użytkowej  

- stawki obowiązujące w 2009 r. – 17,40 
- górne stawki ustawowe na 2010 r. – 20,51 

   

      c/ zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

          kwalifikowanym materiałem siewnym  

- 9,57 zł od 1m² powierzchni użytkowej   
- stawki obowiązujące w 2009 r. – 9,24 
- górne stawki ustawowe na 2010 r. – 9,57 
        

    d/ zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie udzielania  

        świadczeń  zdrowotnych              

- 4,16 zł od 1m² powierzchni użytkowej 
- stawki obowiązujące w 2009 r. – 4,01 
- górne stawki ustawowe na 2010 r. –4,16 
 

    e/ od pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej  

        działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego 

- 3,44 zł od 1m² powierzchni użytkowej 
- stawki obowiązujące w 2009 r. – 3,32 
- górne stawki ustawowe na 2010 r. – 6,88 
-  

3. Od budowli                                      -   2% ich wartości 

 

Radny Lewandowski Zdzisław nadmienił, że wszystkie sprawy były bardzo szczegółowo 
omawiane na posiedzeniu Komisji. Zawarty został kompromis miedzy dochodami, a 
wydatkami, bo wiadomo, że mniejsze podatki, to mniej środków na inwestycje. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tym temacie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały Nr XXVIII/146/09 w sprawie określenia 
stawek podatku od nieruchomości na rok 2010 i poddał go pod głosowanie. 

 



Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 c 

 

Przewodniczący Rady Gminy  nadmienił, że przystępuje do kolejnego punktu porządku 
obrad, tj. podjecie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów i zwolnień w 
tej opłacie.  

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały wskazując, że w swojej treści jest on identyczny 
jak w roku poprzednim, nie dokonano żadnych zmian. Stawka tego podatku wynosi 25 zł od 
jednego psa. Pani Skarbnik dodała, że uchwała ta musi być podjęta, mimo, że nie ma żadnych 
zmian, z uwagi na to, że są zwolnienia, a zwolnienia obowiązują w danym roku budżetowym. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXVIII/147/09 w sprawie 
opłaty od posiadania psów i zwolnień w tej opłacie i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 d 

 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do punktu- podjęcie uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

Kierownik ROR Pani Anna Kwiatkowska wyjaśniła, iż chodzi o grunty należące do 
Agencji Nieruchomości Rolnych położone w miejscowości Karnkowo o pow. 2,5922 ha. Na 
gruntach tych ma powstać oczyszczalnia ścieków. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXVIII/148/09 w sprawie 
wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

 



Ad. pkt 2 e 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do kolejnego punktu porządku 
obrad, tj. podjecie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Lipno na 2009 rok. 

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Lipno na 2009 
rok. Zmian w budżecie proponuje się dokonać w związku ze zwiększeniem dotacji od 
Wojewody na zasiłki okresowe „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” oraz na 
wynagrodzenia dla Komisji kwalifikacyjnych i egzaminacyjnych powołanych do rozpatrzenia 
wniosków nauczycieli o wyższy stopień awansu zawodowego. Ponadto proponuje się 
dokonanie przeniesień dochodów i wydatków. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXVII/149/09 w sprawie 
zmian budżetu Gminy Lipno na 2009 rok i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

Ad. pkt 3 

Kierownik SAPO Pan Kazimierz Mątowski przedstawił informację o stanie realizacji 
zadań oświatowych gminy w roku szkolnym 2008/2009 ( informacja w załączeniu). 

Sołtys z Ignackowa Piotr Skonieczny zwrócił się z zapytaniem jaka jest wysokość 
subwencji oświatowej na 1 ucznia. 

Kierownik SAPO wyjaśnił, że jest to w granicach 5.000 zł   

Ad. pkt 4,5,6 

Przewodniczący Rady Gminy proponuje połączenie punktów: składanie interpelacji, wolne 
wnioski i zapytania, odpowiedzi na wnioski i zapytania 

 

Wójt Gminy przedstawił informację w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych przez 
pracowników Urzędu i kierowników gminnych jednostek organizacyjnych ( informacja w 
załączeniu). 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację w sprawie oświadczeń majątkowych 
złożonych przez Radnych Rady Gminy Lipno. 

 



Radny Kowalski Jan zwrócił się z prośbą o pomoc w nabyciu domu przez Panią Bujalską w 
którym mieszka. 

Zwrócił się również z zapytaniem kiedy będzie równiarka w Grabinach i Baranach. 

Zgłasza także potrzebę założenia 1 lampy oświetlenia ulicznego w Baranach, w miejscu gdzie 
kończy się asfalt. 

Pan Wójt poinformował, że jeżeli chodzi o budynki należące do Agencji Nieruchomości 
Rolnych, to Agencja zobowiązała się, że zinwentaryzuje swoje budynki, przygotuje 
dokumenty i sukcesywnie będzie odsprzedawała je osobom mieszkającym w tych budynkach. 

Jeżeli chodzi o oświetlenie uliczne, to w tym roku nie ma możliwości zarówno technicznych 
jak i finansowych, aby wykonywać dodatkowe zadania. W tym roku mamy do założenia 4 
lampy w i 1 lampa Jankowo – Trzebiegoszcz. 

Sołtys ze Złotopola Pan Jarosław Kryst zasygnalizował, że przy drodze nr 10 powstały 
drogi serwisowe, zastanawia się kto będzie je odśnieżał, konserwował. 

Pan Wójt sądzi, że Zarząd Krajowy Dróg będzie się tym zajmował. 

Sołtys z Łochocina Pani Maria Dobrowolska przypomniała, że zgłaszała awarię oświetlenia 
ulicznego  Łochocinie przy drodze do Wichowa, jednak do chwili obecnej nic się w tej 
sprawie nie dzieje. Mieszkańcy odbierają to jako nieudolność pracowników Gminy. 

Pan Wójt wyjaśnił, że to wcale nie wynika z tego, że my nie zgłaszamy tych awarii, lecz z 
tego, że nie możemy wyegzekwować od Energetyki naprawy. 

Radny Józef Górnicki zwraca się z prośbą o podział gruntu należącego do Gminy 
położonego w Złotopolu koło P.Melerskiego na działki budowlane. Radny podkreślił, że 
wiele osób jest zainteresowanych tymi działkami. 

Zwrócił się również z prośbą o pomoc w wyjaśnieniu, uregulowaniu sprawy działki po byłym 
skupie w Złotopolu, jest to teren zaniedbany, zaśmiecony i należałoby coś z tym zrobić. 

Kierownik ROR wyjaśniła, że jeżeli chodzi o podział gruntu na działki budowlane, to 
zmieniła się ustawa w tym zakresie i mamy jakąś możliwość wykonania takiego podziału. 

Radny Ryszard Chojnicki przedstawił podziękowanie jakie skierował Burmistrz Dobrzynia 
Nad Wisłą wszystkim osobom, którzy udzielili pomocy mieszkańcom Gminy Dobrzyń Nad 
Wisłą. 

Ad. pkt 7 

Wobec wyczerpania tematu, na tym obrady XXVIII sesji zakończono. Przewodniczący Rady 
Gminy podziękował obecnym za udział w sesji. ( godz. 1350) 

Protokolant                                                                                         Przewodniczący Rady Gminy Lipno 
Żaneta Wołkowicz                                                                                           Bohdan Nowak 

 


